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IZ ZNANOSTI IN PRAKSE

V letu 2019 je ČZS na ministrico dr. Aleksandro Pivec na-
slovila pobudo, da kot država Slovenija v EU damo pobudo, 
da se ves med na tržišču označuje s točno navedbo države 
porekla. Pobuda ČZS je bila zelo drzna in za marsikoga v 
prvi fazi neuresničljiva, bolj pobožna želja, včasih celo dele-
žna ciničnih besed … Na srečo ne za ministrico dr. Aleksan-
dro Pivec, ki je bila nad pobudo takoj navdušena in skupaj s 
sodelavci takoj začela njeno realizacijo. Veseli nas izjava za 
javnost MKGP-ja v sredini januarja, ki je napovedala, da bo 
Slovenija na zasedanju Sveta EU za kmetijstvo in ribištvo 
27. januarja v Bruslju skupaj s Portugalsko predstavila po-
budo za označevanje točnega porekla medu.

Trenutno Direktiva o medu 2001/110/ES pridelovalcem in 
proizvajalcem medu med drugim nalaga obveznost označeva-
nja države izvora medu. Če je mešanica medu po poreklu iz 
več kot ene države članice ali tretje države, se proizvod lahko 
označi kot »mešanica medu iz držav EU«, »mešanica medu iz 
držav, ki niso članice EU« ali »mešanica medu iz držav članic 
EU in držav, ki niso članice EU«. ČZS meni, da taka informaci-
ja potrošniku ne pove ničesar o poreklu medu, izkušnje pa ka-
žejo, da je ta informacija potrošnikom zelo pomembna in da 
se s trenutnimi označbami marsikdaj potrošnike tudi zavaja.

Pobuda za enotno označevanje medu po točni državi pore-
kla je enakovredna oziroma za čebelarja in potrošnike medu 
ta trenutek še konkretnejša od projekta Svetovni dan čebel. 
To je prvi in odločilen korak h koncu zavajanja potrošnikov 
in zaščiti čebelarjev pred nelojalno konkurenco. Potrošnik 
si zasluži, da je seznanjen s točnim poreklom medu, če pa je 
mešanica medu različnih držav, pa naj se navede, med kate-
rih držav mešanica vsebuje in koliko odstotkov posameznega 
medu posamezne države je v mešanici medov. Slovenija bo s 
predstavitvijo pobude v EU ponovno dokazala, da smo kljub 
teritorialni majhnosti pravzaprav veliki ... veliki s konkretnimi 
pobudami, ki jih strokovno podkrepimo in jih v skupno dobro 
vseh predložimo pristojnim institucijam. Slovenija, MKGP, 
ministrica dr. Aleksandra Pivec in vse strokovne službe z na-
povedano predstavitvijo pobude pristojnim v EU dokazujejo, 
da je Slovencem mar za potrošnike in čebelarje ter da si kljub 
svoji majhnosti upamo biti predlagatelji plemenite pobude v 
želji po zaščiti potrošnikov in čebelarjev v celi EU. Lahko reče-
mo, da gre za zgodovinsko pobudo, ki bo pustila trajne sledi.

Verjamem in prepričan sem, da se bodo pristojni v EU 
končno postavili na stran potrošnikov in čebelarjev in po-

budo Slovenije podprli! Slovenski čebelarji se zahvaljujemo 
vsem, ki so pobudo ČZS pripeljali do te faze, da bo predsta-
vljena v EU, in verjamemo, da bo v nadaljevanju tudi sprejeta. 

Boštjan Noč, predsednik ČZS

Pobuda za enotno označevanje točnega porekla medu  
v EU – enakovredna projektu Svetovni dan čebel!

Le še malo 
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Zasluži si kakovosten med  
z znano državo porekla medu.

Potrošnik je kralj!

on pa je opremljen tudi z dodatnimi funkcijami, senzorji 
in umetno inteligenco, ki panju omogočajo, da v posebno 
vročih dneh znižajo temperaturo v panju, sprožijo alarm, 
če bi kdo želel ukrasti ali poškodovati panj. Avtomatika v 
panju pošljejo po potrebi tudi opozorilo za ukrepanje proti 
varojam. Snovalci pametnega panja še zbirajo sredstva za 

zagon množične proizvodnje. Polno opremljen panj naj bi 
stal 850 evrov. 
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